
Mésto Kyjov
Vybor pro energetiku

Zapis z jednani ¢. 6/2024

Datum konani: 26.06.2024

Misto konani: salonek tajemnika

Pritomni: (viz prezenéni listina) Mgr. Hana Bednarikova, Petr Zmijak, MDDr. Jan

Cahlik Ing. Antonin Rajda, Mgr. Zuzana Veverkova

Omluveni: Daniel Cmelik, Ing. Bohumil Voznica

Neomluveni: Bc. Antonin Kuchar, Pavel Horfiak

Hosté: --

Zapisovatel: Pavla Soukopova, DiS.

Ovérovatel: Mgr. Zuzana Veverkova

Cas konani: 17:00 � 18:30

Program jednani:

1. Zahajeni jednani, schvdleni programu, uréeni ovéfovatele zapisu

2. Informace o budovach, o které mésto petuje a jejich energetické bilanci

a. Program https://Awww.energybroker.cz/ firmy https://www.ensytra.cz/

b. Zptsob odecti

Doporuéeni ZMa vedeni mésta postupné zavadéni on-line odecti

c. Kotelny v majetku mésta

3. Verejné osvétleni - statistika, kde uZ VO je vyménéno a kde jedté ne

4. Méstsky energetik

penize na vazek energetika - dotaéni titul je vypsany do 28.6.

https://dotace.kr-jihomoravsky.cz/Grants/2 195 1-506-

Energion+%e2%80%93+Podporatenergeticky+uspornych+opatreni+prot+rok+2024.a

SPX



Naplf prace � komunikace s p.o mésta (vysvétlovani nutnosti sledovani spotfeb, hledani

uspor)

Doporuéeni zadost podat

5. Doporuéeni spoleéného nakupu energii méstem a spoletnosti Teplo Kyjov
6. Informace o umisténi dobijecich stanic z dotatni Zadosti

7. Podnét p. Valihracha

Ztizeni soukromych elektrodobijecich stanic - umoZnéni uloZeni privodu soukromnikim

v pozemcich mésta

8. Workshop Polamané

9. Riuzné

a. Zfizeni ulozisté pro vybor � ano/ne

10. Zavér

Pribéh jednani:

ad. 1. Zahajeni jednani, schvaleni programu, uréeni ovérovatele zapisu

Nové zvolena pfedsedkyné energetického vyboru Mgr. Hana Bednafikova zahdjila jednani

ptivitanim vSech pritomnych a pfedstavila ve stru¢nosti program jednani vyboru, vSichni

zuéastnéni jsou pro. Poté navrhla Mgr. Veverkovou ovéfovatelkou zapisu, s Cimz navrzena 1

ostatni pritomni élenové souhlasili. Z dne8niho jednani vyboru se omluvili panové Ing. Voznica

a pan Cmelik, naopak pan Hortiak s panem Be. Kuchafem se z jednani neomluvili.

ad. 2. Informace o budovach, o které mésto petuje a jejich energetické bilanci

Predsedkyné pyedstavila svoji vizi, jak by mél energeticky vybor fungovat a cim by se mél

zabyvat. Dle jejiho nazoru by se energeticky vybor mél zabyvat mimo jiné i tim, Ze by vybor

mél mit zmapované to, s¢im mésto hospodafi, kde ty energie utraci, kde Cerpa a jak.

Informovala, Ze je dobré, aby Elenové védéli, jak probihaji odetty, jaky je stav budov a kotelen

ve vlastnictvi mésta. Na zdkladé tohoto by se mélo védét, jaké uspory a kde by byly vhodné,

napf. uspory teplé vody, zatepleni budov, vymény oken aj. Predstavila program, v jakém mésto

pracuje, jak ty energie sleduje a jaka je nynéj&i situace. Ukazala dany program a popsala stru¢né

sledované budovy a jak funguje systém ISO. Sdélila, Ze je dany program spravuje Odbor

majetkopravni, data se davaji ,,ruéné" z faktur. Podotkla, Ze jedina budova � Knihovna, ma
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online odeéty, ostatni je nemaji. U téch ostatnich budov, tam kde online odeéty nejsou, provadi

odetty tzv. energeticky management, kde je hlavni energetik � napi. feditel a poté dva

pracovnici dané instituce. Citovala Odbor majetkopravni, Ze néktefi s tim zapisovanim odecti

maji problém a berou jej jako nutné zlo. Proto pfedsedkyné dava podnét, ze by bylo dobré

vznést v téch organizacich osvétu, proé je dobré méfeni a proé a co nam to mize poskytnout a

také navrhuje zavést postupné v budovach ve vlastnictvi mésta online odetty. Podotyka, ze

online odeéty jsou drahé, nebude je jednoduché je zavést okamZité, a proto by stalo vzit v potaz,

aby vybor doporuéil postupné zavést moZnost posilani online dat do systému, ktery jizZ mame

k dispozici. Mgr. Veverkova doplfiuje, at? se na to mysli pri kaZdé rekonstrukci méstské

budovy, popi. vystavby nové méstské budovy. MDDr. Cahlik se informuje, zda ma nékdo

zku&enosti se zafizenim na online odeéty. Pan Zmijak jej informuje, Ze je to v podstatné jako

elektromér, akorat se tam da jiny ten elektromér a da se tam karta s napojenim na wi-fi nebo

pies operatora. Vysvétluje to tak, Ze je to podobny princip jako u FVE. Mgr. Bednatikova

dopliiuje, Ze je na trhu hodné chytrym programé, které to dokazi samy feSit, a které napr. dokazi

sledovat i ceny energii na trhu.

Piedsedkyné uvedla, Ze k tomuto bodu je to vSe a zahajila hlasovani, kdy vznesla dotaz, zda

élenové vyboru souhlasi s postupnym zavadénim odetti online:

Nasledné probéhlo hlasovani: PRO 5, PROTI 0, ZDRZEL SE HLASOVANI 0

ad. 3. Verejné osvétleni - statistika, kde uz VO je vyménéno a kde jeSté ne

Dal&i bod se tyka verejného osvétleni ve mésté. Pfedsedkyné ukazuje mapku, ve které jsou

znazomény 3 etapy, kde vyména jiz probéhla. Zapisovatelka, ktera je z Odboru rozvoje mésta

uvedla, Ze zbyva vyménit 557ks svitidel. Odbor rozvoje mésta pozada o dotaci na zbyvajici

éAst. O v8em bude informovana rada mésta.

Predsedkyné uvedla, Ze chytré verejné osvétleni projednavala i komise Zivotniho prostfedi kvali

zmény osvitu, barvy, tlumeni atp. Otazka je, zda jsou lokality, kde se osvit da stahnout na

minimum . Na to navazal MDDr. Cahlik, ktery se zeptal, zda je vypracovan néjaky dokument,

ktery by to doporuéoval. Mgr. Veverkova odpovédéla, Ze ano, z ného vychazi i projekty na

nova verejna osvétleni.



ad, 4. Méstsky energetik

Pani predsedkyné zahdjila tento bod informaci, Ze se bavila s vedouci Odboru majetkopravniho

a spanem Tychtlem ohledné tématu Méstského energetika a Ze si fekli vizi, jak by tento

energetik mél fungovat. Sdélila, Ze pan Tychtl je skvély adept na ono misto, odchazi do

diichodu, ma pfehled o méstskych budovach, mistni lidé je) znaji a maji k nému divéru. Délal

by na ¢asteény uvazek, radil by mistnim organizacim a sbiral by potfebna data pro mésta,

chystal by podklady, pracoval prevazné v terénu a chodil by na energeticky vybor. Sdélila, Ze

si provéfovala informaci tykajici se dotaéni moZnosti na ziizeni mista Méstského energetika,

dotaéni titul pfedstavila. Nicméné po konzultaci s vedouci Odboru majetkopravniho nejsme

schopni naplnit podminky dotatniho titulu. Nicméné se jedna s panem tajemnikem na zfizeni

nové pracovni pozice na misto Méstského energetika. Pan Zmijak se dotazal, kolik by takovy

energetik mél mit odménu. Mgr. Bednafikova sdélila, Ze se bavili o Gvazku 0,3, ale odménu

presné nevi.

Mgr. Veverkova do toho vstoupila s informaci, Ze JMK piipravuje memorandum ke komunitni

energetice, mysli si, Ze by to stalo za to sledovat toto memorandum ama to byt vychozi projekt
k podpofe komunitni energetiky. Vic o tom nevi, jenom, Ze je to zprava, ktera by stala za to to

provérit.

ad. 5 Doporuéeni spoleéného nakupu energii méstem a spolecnosti Teplo Kyjov

Pani predsedkyné informovala éleny vyboru, Zeméla schizku s organizacemi Teplarny a Teplo.

Bavili se o tom, Ze maji nejvét8i prehled, kde a jak to na daném misté vypada, nakup energif by

bylo dobré délat spoleéné Mésto a Teplo, kdy bychom se dostali na niz8i cenu, v tomto vidi

usporu. Podotkla, Ze nelze zahrnout bazén, protoZe je zde viastni trafostanice, protoZe je tam

jiny druh odbérua nelze to nakupovat sou¢éasné. MDDr. Cahlik informuje, Ze ma akvapark

smluvné oSetfen odbér z Teplaren. Ing. Rajda do toho vstoupil s tim, Ze akvapark neodebral to

teplo, které bylo uvedeno v projektu a Teplarnamu za to dala veliké a bolestivé pendle. MDDr.

Cahlik zavtipkoval, Ze to pristé musi odebrat vSechno. Mgr. Bednafikova informovala, Ze to

projektant Spatné spocital. MDDr. Cahlik se dotazal, na jakou dobu je smlouva uzaviena, nikdo

z lent nevi.
Mgr. Bednafikova sdélila, Ze Kyjovma dobré uspory v ramci tepla v navaznosti na tzv. odpadni

teplo z Teplarny. Pfedstavila, v jakém stavu mame kotelny, které jsou vyménénya které ne.



ad. 6. Informace o umisténi dobijecich stanic z dotatni Zadosti

MDDr. Cahlik se dotazal s odkazem naminulé jednani vyboru, kde se probiralamoZnost zfizeni

dobijecich stanic pro elektromobily zdotaéni vyzvy MD. Dotdzal se na poéet stanic.

Odpovezeno mu bylo, Ze jich mame pfes 40, coz byla podminka dotatniho titulu. Ptal se na

stav Zadosti. Zapisovatelka odpovédéla, Ze nyni probiha hodnoceni na&i ZAdosti. Dotaténi body

Ize je8té ménit. Poté se Elenové bavili o bodech, ve kterych mistech jsou navrzeny dobijeci

stanice dle prilozenych map, jejich fungovani a vyuZivani.

ad. 7. Podnét p. Valihracha

Mer. Bednarikova pfedstavila podnét pana Valihracha. Mgr. Veverkova i pan Zmijak nevidi

problém v umisténi ulozeni pfivodu k viastnimu sloupku se zasuvkou na dobijeni elektrovozu

soukromnika do pozemku mésta na verejném parkovacim misté, Ing. Rajda se vyjadrfil, Ze by

méli byt nastavené pravidla a MDDr. Cahlik se neciti byt erudovany, radéji by mél veSkeré

informace k dispozici, nap¢. jak to délaji ostatni mésta. Nicméné se vSichni Clenové shodli, Ze

nechtéji vymezit jako vyhrazené parkovaci stani pro konkrétniho obéana. Vznesla se diskuze.

MDDr. Cahlik by nerad z toho udélal tzv. precedenc. Nicméné do budoucna je zdemoZnost, ze

to bude mit kaZdy druhy. Vybor se dohodl, aby sloupky, v pripadé, Ze se to bude povolovat,

byly jednotné. Doporucuji se obratit na méstského architekta, aby takovy sloupek navrhl.

S timto v8ichni ziéastnéni souhlasi a s nadSenim tento napad pfivitali.

Mer. Bednatikova sdélila, Ze probiha SUMPa vysvétlila, Ceho se tato studie bude tykat. Zaznél

co to SUMP je a kdo je jeho garantem. MDDr. Cahlik navrhuje vytvofit pravidla, ktera by

stanovila, za jakych podminek povolovat Zadatelim zbudovani viastni ,,dobije¢ky" na pozemku

mésta na verejném parkovacim misté. Clenové souhlasi, mésto tomu ma jit naproti a ma

podporovat elektromobilitu i pres néktera negativa, ktera s ni souvisi. Také je navrhnuto, Ze se

poéka na vysledky SUMPu a na zji3téni vice informaci, napf. jak to délaji jina mésta atd.

Nicméné se vSichni shodli, Ze je snaha to povolovat.

Mer. Bednafikova se dotadzala, zda budou hlasovat o podnétu pana Valihracha. Diskuze

pokratéovala, Ze pripojku a sloupek povolime, ale vyhrazené parkovaci misto nepovolime. Dle

informace od péedsedkyné Mésto nepovoluje obéaniim vyhrazena parkovaci mista, pouze ZTP.

Ing. Rajda ma obavy, Ze se to do budoucna zvrhne, Ze si na dané misto budou ti, kterym se to

povoli, délat narok a rizné to zneuzivat. Ze se tam zaénou objevovat rizné bedynky a jiné

predméty.



Pan Zmijak opétovné sdéluje, Ze je pro povoleni umisténi uloZeni ptivodu k vlastnimu sloupku

se zasuvkou na dobijeni elektrovozu soukromnika do pozemku mésta na verejném parkovacim

misté.

Nasledné probéhlo hlasovani: PRO 4, PROTI 0, ZDRZEL SE HLASOVANI 1

ad. 8. Workshop Polamané

Pani predsedkyné informuje, Ze se v kvétnu uskutetnil workshop ohledné lokality Polamané.

Popsala jak to probihalo a co z toho vzeSlo. Vzelo z toho, co Kyjovu chybi � napf. laboratof,

edukativni prvky a vyukové programy, kam by chodili Skoly, vinafské vyuZiti, parkoviSté,

porovnani stavu souéasnosti a minulosti � jak se v minulosti hospodafyilo s pidou a jak se s ni

hospodafi letos, vinice s FV panely aj. Dale sdélila, Ze tam mluvili o podzemnich Sachtach,

méstsky architekt sdélil, Ze by se daly nékteré Sachty vyuZit. Podklady da pani pfedsedkyné na

uloziSté.

Pan Zmijak se dotazal, Ze v minulosti zaznél dotaz ohledné FVE na méstskych budovach, jestli
se provéfrovali ty stfechy, kde se FVE da zrealizovat. Pani pfedsedkyné sdélila, Ze si dotaz

provéiovala u vedouciho Odboru rozvoje mésta, ktery ji sd&lil, Ze se nyni fe3i CSS Kyjov, ZS

a MS Dr. Joklika, kde ale je ve Spatném stavu stiecha, je potteba nejprve opravit stiechua tieti

je méstské koupali8té.

Pan Zmijak pokratoval v diskuzi, Ze by FVE na skolach uréité realizoval, Ze i kdyZ pies

prazdniny skola nejede, tak pofad ma néjakou spotiebu. Dopliiuje, Ze ty pfetoky mtiZe mésto

vyuZivat i jinde. Zmifiuje dal8i téma a to fotovoltaika nad parkovi8ti, Ze u kulturaku by to

nedoporuéoval, ale u aquaparku to byt mohlo. Mgr. Bednatikova dava navrh, Ze se to mize

vybudovat na stadionu. Mysli si, Ze je to dobry napad, ponévadz auta nebudou vyhrata a zaroven

to méstu bude vytvafet energii. Ing. Rajda vstupuje do diskuze ama za to, Ze FVE v obdobi léta

super, ale vyrobena energie pfes léto neni tolik potieba jako v zimnich mésicich. Pan Zmijak

reaguje, Ze v pripadé celoroéniho provozu bazénu to jisté stoji za to. FVE na aquaparku je
maximalné vyuzita, pri¢emZ to pokryje pouze 10% vzniklych nakladt. Ing. Rajda souhlasi

s tim, Ze je to mizivé a sdéluje jeho napad v kogeneraci, ktera by zajistila elektriku a teplo. Ma

za to, Ze je to nelep&i misto na jeji umisténi. Pan Zmijak do toho vstupuje a vzna8i dotaz, co je



kogenerace. Ing. Rajda vysvétluje a sdéluje, Ze se v minulosti o tom bavilo, i pfes to, Ze je to

velka investice.

ad. 9 Razné

Mgr. Bednatikova navrhuje zfidit na elektronickém UloZi8ti slozku pro energeticky vybor, aby

k podkladim méli vSichni élenové neomezeny pristup. Clenové s tim souhlasi.

Pani ptedsedkyné informuje tleny, Ze je jednani u konce a dava prostor ostatnim, zda chtéji

vznést své podnéty.

Mgr. Veverkova v zavéru jednani dava podnét k moZnosti zbudovani i dobijecich stanic pro

elektrokola. Informovala, Ze na MASce podali dva mikroregiony krasné projekty na pofizeni

dobijecich stanic pro elektrokola. Domniva se, Ze to podpofi pohyb senioré
a
také turistiku.

Sdéluje, Ze dal8i podnét, ktery je spi8 uréen pro Komisi vystavby a urbanismu je mit na paméti

zbudovani parkovacich mist nejen pro kola, ale také pro meni motorky a mopedy a to

z divodu, abychom sniZili objem aut ve mésté. Domniva se, Ze lidé toho budou vyuzZivat, kdyz

jim v tomto pijde mésto naproti.

Piedsedkyné pfedstavila moZnost ziskavani energie z odpadu technologii zplyfiovani firmy

Millenium Technologies https://millenium-technologies.cz/ . Clenové souhlasi s pozvanim

zastupci firmy na dali jednani vyboru.

Pani Veverkova piedstavila energeticko - odpadové centrum Cirkula, které funguje v misté

sbérného dvora ve Slaviéiné: https://www.mesto-slavicin.cz/cs/mesto-slavicin/re-use-centrum-

cirkula/. Je zde mimo jiné vicezdrojova kotelna a misto je ptikladem dobré praxe, kde je snaha

o maximalni cirkulaci vSech zdroja, materiali a energii. Kyjov by si zde mohl vzit priklad pro

projekt upravy sbérného dvoru v EKORu.

ad. 10 Zavér

Mgr. Bednarikova ukontila jednani vyboru pro energetiku, materidly a podklady k dneSnimu

vyboru budou uloZeny na ziizeném wlozisti. Toto ulozi8té zafidi pani predsedkyné a ostatni o

tom budou informovani.

Zapsala: Pavla Soukopova, DiS.
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Ovértila: Mgr. Zuzana Veverkova fo _/ Ay ~)x (UR
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Predsedkyné vyboru: Mgr. Hana Bednafikova hoes


